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Zápis č. 5/2015 ze schůze výboru České farmaceutické společnosti ČLS JEP, z. s. 

konané dne 2. 10. 2015 v Národním domě v Prostějově od 13:00 do 17:30 hod. 

Přítomni: Doležal, Grodza, Rotterová, Malý, Kotlář, Holub, Vlček, Zajícová a Lisá (předsedkyně revizní 

komise). 

Omluveni: Jahodář, Hojný, Solich. 

Jednání vedl prof. Doležal. 
 

1. Úvodní slovo předsedy ČFS 

Přivítání členů výboru, program schůze. 

 

2. Web ČFS 

Dr. Malý seznámil členy výboru se stavem příprav nového webu ČFS. Poděkoval za spolupráci všem, 

kteří se dosud na tvorbě webu podíleli, zejména Dr. Babicovi, členům výboru a IT pracovníkům (Ing. 

Marek, p. Štěpán). Poděkování patří též předsedům sekcí a spolků za součinnost při aktualizaci 

a rozšíření textů týkajících se sekcí a spolků. 

Ambicí webu je stát se klíčovým nástrojem pro komunikaci uvnitř ČFS a propagaci ČFS. 
 

3. Zpráva z Pracovní skupiny k Seznamu zdravotních výkonů 

Pokračují snahy o prosazení výkonu nemocničního farmaceuta. Podrobná zpráva zástupce ČFS bude 

přednesena na dalším jednání výboru. 

 

4. Zpráva z Komise pro lékovou politiku a kategorizaci ČLS JEP, z. s. (KLPK) 

1. 7. 2015 byl spuštěn nový systém rozesílání žádostí o odborná stanoviska jednotlivých odborných 

společností k výši a podmínkám cen a úhrad léčivých přípravků. Zástupci ČFS se zapojí do posuzování 

žádostí u vybraných skupin léčiv. 
 

5. Zpráva z Pracovní skupiny pro elektronické zdravotnictví (e-Health) ČLS JEP, z. s. 

Prof. Doležal informoval výbor o jmenování Dr. Holuba a jeho zástupce Dr. Šimíčka do Pracovní 

skupiny pro elektronické zdravotnictví ČLS JEP, z. s.  

Dr. Holub referoval o závěrech z jednání této komise týkající se e-preskripce léčiv v České republice: 

Je nezbytné, aby Ministerstvo zdravotnictví bezodkladně, proaktivně a důsledně začalo plnit svoji roli 

garanta a koordinátora všech projektů elektronického zdravotnictví, včetně záměrů v oblasti 

elektronické preskripce. Pokud současná právní úprava brání tomu, aby se stávající projekt 

elektronické preskripce mohl dále funkčně rozvíjet, či aby jej efektivně rozvíjel jeho garant, mělo by 

Ministerstvo zdravotnictví iniciovat takové změny v platných právních normách, které by funkční 

rozvoj umožnily. 

 

6. Zajištění administrativy v ČFS 

Na návrh předsedy ČFS schválil výbor ČFS Bc. Štěpánovou a p. Melšovou jako administrativní 

pracovnice ČFS. Jejich hlavní náplní bude zajištění administrativních úkonů v rámci ČFS, evidence akcí 

pořádaných pod hlavičkou ČFS, komunikace se sekretariátem ČLS JEP a členy ČFS. Jejich činnost bude 

hrazena na podkladě pracovního výkazu formou dohody o provedení práce. 
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7. Hospodaření ČFS 

Výbor ČFS si vyslechl zprávu předsedkyně revizní komise ČFS. Výbor ČFS požádal pokladníka a 

předsedkyni revizní komisi o podrobnější analýzu hospodaření ČFS za poslední období, která bude 

projednána na příštím jednání výboru.  

Diskutovány byly rovněž náklady spojené s časopisem Česká a slovenská farmacie a možnosti jeho 

vydávání pouze ve formě e-verze. 
 

8. Ocenění ČFS 

Výbor ČFS diskutoval ustanovení ceny ČFS a požádal dr. Lisou, aby ve spolupráci s výborem Sekce 

dějin farmacie navrhli vhodné osobnosti farmacie, po kterých by bylo možné cenu pojmenovat. Na 

příštím jednání výboru bude znění ceny schváleno a navrženi její laureáti. 
 

9. Příprava XII. shromáždění ČFS ČLS JEP, z. s. (sjezd) 

Shromáždění ČFS se uskuteční v termínu 6. až 7. května 2016 v Olomouci jako součást Kongresu 

Praktického lékárenství.  Výbor projednal nabídku společnosti Solen týkající se programu, finančního 

zajištění a organizační stránky akce.  

Předběžný návrh programu: zprávy o činnosti a hospodaření ČFS, projednání a schválení nových 

stanov ČFS, ocenění významných osobností, sdělení sekcí a spolků, vyzvané přednášky na odborná 

témata, společenský večer se slavnostní přednáškou. 
 

10. Koncepce klinické farmacie 

V mezidobí obdržely výbor ČFS a zainteresované sekce ČFS návrh Koncepce klinické farmacie 

vytvořený Sekcí klinické farmacie (SKF). SKF zapracuje doručené připomínky a během října 2015 zašle 

výboru ČFS finální změní návrhu Koncepce klinické farmacie. 
 

11. Odborné akce organizované ČFS 

Do 11. prosince 2015 bude vypracováno a výborem ČFS schváleno doporučení k organizaci akcí pod 

hlavičkou ČFS obsahující podrobný postup pro organizátory (zejména pro sekce a spolky). 
 

12. Konference a odborná setkání – připomenutí  

a. Konference ISOP a ESPACOMP 

Na konci října a v listopadu se v České republice uskuteční dvě mezinárodní konference 

(ISOP a ESPACOMP). Detaily na http://isop2015prague.org a www.espacomp.eu. 

b. 19. Kongres nemocničních lékárníků 

Akce organizuje Sekce nemocničních lékárníků ČFS ve spolupráci se Sekcí 

farmaceutických asistentů při ČAS ve 13. – 15. listopadu 2016 v Brně. Detaily na 

www.kongresnemlek.cz. 

c. XVII. Sympozium klinické farmacie René Macha 

Akce pořádaná Sekcí klinické farmacie a Katedrou sociální a klinické farmacie FaF UK v 

HK se koná 20. – 21. listopadu 2015 v Mikulově. Podrobnosti na 

www.faf.cuni.cz/SympoziumKF2015/. 

d. XII. shromáždění členů ČFS ČLS JEP, z. s. (sjezd) 

Shromáždění se uskuteční 6. – 7. května 2016 v Olomouci jako součást Kongresu 

praktického lékárenství. 
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13. Členská základna 

Od poslední schůze výboru ČFS do září 2015 přijala ČFS 37 nových členů. 

 

14. Různé 

V mezidobí výbor ČFS schválil per rollam účast Dr. Heislerové a Dr. Prokopové na Academy seminar 

EAHP. Na jednání výbor schválil navýšení nákladů na tuto cestu. 

Prof. Doležal informoval o udělení osvědčení k přípravě cytostatik ústavní lékárně Oblastní 

nemocnice Kladno. 

Prof. Doležal informoval o možnosti využít spolupráce s Českým rozhlasem Dvojkou na přípravě 

pořadu Kontakt Dvojky. V pořadu jsou posluchači mimo jiné seznamováni s tématy z medicíny 

a nabízí se zviditelnit touto populární formou i některé obory farmacie. Nyní je možno navrhnout 

vhodná témata a osoby. 

Prof. Doležal se začátkem září setkal s vedoucí redaktorkou České a slovenské farmacie doc. Kubovou 

a byl informován o stoupajícím zájmu publikovat v našem odborném časopise. 

Prof. Doležal dopisem z 10. 7. 2015 podpořil stanovisko Sekce nemocničních lékárníků ČFS 

k novelizaci zákona č. 95/2004 Sb. 

Na promocích absolventů FaF UK v HK konaných 23. 10. 2015 v Karolinu bude ČFS zastupovat prof. 

Doležal. Všem absolventům bude předáno krátké sdělení o ČFS a výzva ke členství. 

Výbor ČFS byl seznámen s posterovým sdělením, které prezentovala dr. Ládová na výročním 

kongresu FIP 2015 v Düsseldorfu, jejíž účast byla podpořena grantem ČFS. 

Výbor ČFS pověřil vedením Spolku farmaceutů v Praze Dr. Lisou, Mgr. Pomykacze a Mgr. Dolinskou na 

zbytek volebního období a poděkoval jim za úspěšnou organizaci prvního slavnostního setkání 

znovuobnoveného spolku. 

V mezidobí výbor ČFS připomínkoval  legislativní návrhy z oblasti zdravotnictví, které obdržel od ČLS 

JEP (např. „úhradová vyhláška“ na rok 2016). 

Výbor projednal žádost Dr. Sovy (Pharmos, a.s.) o odborné stanovisko k možnostem záměny 

přípravku Twynsta na úrovni lékáren, výbor doporučuje v této otázce komunikovat se SÚKLem, 

rozhodnutí SÚKLu může výbor ČFS případně podpořit. 

Výbor ČFS děkuje organizátorům 44. konference „Syntéza a analýza léčiv“ (Sekce syntetických léčiv, 

doc. Opatřilová) a semináře „Pokroky v lékových formách“ (Sekce technologie léků, doc. Kubová), 

které proběhly 2. až 4. září na Farmaceutické fakultě VFU Brno. 

Výbor ČFS podpořil pořádání General Assemblies EAHP v červnu 2016 v Praze a požádal předsedu 

Sekce nemocničních lékárníků o podrobnější informace o uvažovaném zapojení ČFS do organizace 

této významné akce. 

 

15. Příští schůze výboru 

Příští schůze výboru se uskuteční na základě e-mailové komunikace začátkem prosince v Praze či 

v Hradci Králové. 
 

 

17. října 2015       zapsal: J. Malý 

kontrolu provedl: M. Doležal 


